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Брисел - Жозе Мануел Барозо поручио је у опроштајном говору да је политика
проширења један од стубова ЕУ и да за текуће проблеме не треба кривити нове
чланице.

  

  

“Проширење је једна од најуспешнијих политика ЕУ”, рекао је одлазећи председник
Европске комисије новинарима у Бриселу пред одлазак са функције, коју ће од
1.новембра преузети Жан-Клод Јункер.

  

Он је подсетио да је током његова два мандата на челу Комисије ЕУ нарасла најпре на
25, а затим на 27 чланица, а да их након пријема Хрватске ове године има 28.

  

Да није било проширења, данас вероватно не бисмо причали о кризи у Украјини, него о
Бугарској или о балтичким земљама”, поручио је одлазећи председник.

  

Он је истакао да за кризу евра и друге проблеме ЕУ нису криве нове чланице и као
пример успеха навео Пољску, чији ће доскорашњи премијер Доналд Туск од 1. децембра
постати председник Европског савета.

 1 / 2



Жозе Мануел Барозо: Проширење је једна од најуспешнијих политика ЕУ
среда, 29 октобар 2014 15:07

  

Било је људи који су говорили да је са 25 чланица одлучивање немогуће, а ми смо
доказали да је могуће и са 28”, рекао је Барозо и указао да је ЕУ брже саставила нову
Комисију него што је Белгија формирала владу.

  

Барозо је одбацио критике да је ЕУ због компликоване процедуре одлучивања
неефикаснија од Русије, у којој све важне одлуке доноси председник Владимир Путин.

  

„Систем није кохерентнији ако њиме управља један човек”, рекао је он и подсетио да је
Путин у више наврата нагло мењао политику.

  

Пронашао сам један Путинов цитат од пре неколико година, када је рекао да нема ништа
против да Украјина уђе у ЕУ, а данас се противи чак и споразуму о трговини који имамо
са Украјином”, указао је Барозо.

  

Он је на питање да ли ће наставити да се бави политиком и хоће ли се кандидовати за
Генералног секретара УН одговорио да засад о томе не размишља.

  

После 30 година непрекидног политичког рада на националној и међународној сцени,
ваљда имам право на паузу”, рекао је он.

  

Одлазећи председник опростио се од новинара рецитујући на португалском песму “Нови
почетак” Мигела Торге, у којој се каже да “у будућност треба корачати слободно и
никада се не треба заситити наде”.

  

(Танјуг)
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